

Obsah / Content / Inhalt

Editorial 9

Jan Eigner, Petr Kausek, Milan Řezáč, Blanka Šreinová,
Nové eneolitické nálezy na Klatovsku a Domažlicku 11

New Eneolithic finds in the Klatovy and Domažlice regions

Die neuen Funde aus Äneolithikum in der Umgebung der Städte Domažlice und Klatovy

Jindra Hůrková

Archeologické výzkumy doktora Hostaše, část druhá. Mohyly u Andělic 21

Archaeological excavations by Dr. Hostaš, part two. Burial mounds near Andělice

Ein zweiter Beitrag zur archäologischen Forschung des Hostaš-Teams mit Schwerpunkt auf Hügelgrabstätte in der Lokalität Andělice

Michal Tejček

Spor o vícovskou faru v roce 1377. Neznámá akta pražského arcibiskupského soudu 54

The dispute over the Vícov vicarage in 1377. Unknown acts of the Archbishop's Court in Prague

Ein Streit über eine Pfarrei in Vícov im Jahre 1377. Die unbekanntenen Aktenschriften des erzbischöflichen Gerichtsamts in Prag

Stanislav Nauš

Otázka inspirace mnichovského umění pro umělecké objednávky Švihovských z Rýzemberka (epitaf Půty Švihovského) a Černínů z Chudenic (chudenický oltářní retábl) 112

Between the borders. The cultural and diplomatic connexions between the family of Švihovský and the court of Wittelsbach at Munich

Zwischen den Grenzen. Die Frage des kulturellen Austauschs und politischen Kontakte zwischen der Familie Švihovský von Rýzemberk und Münchner Hof von Wittelsbacher am Ende des 15. Jahrhunderts

Linda Foster – Jan Anderle

Stavební pozůstatky pivovaru a sladovny na hradě Rabí 130

Structural remains of a brewery and a malt house at Rabí Castle

Bauüberreste einer Brauerei und einer Mälzerei auf der Burg Rabí

Petr Rožmberský

Dělení Kousků ze Sobětiček o statek Lhotku 143

Splitting the Lhotka estate by the Kousek family from Sobětičky

Die Aufteilung des Landbesitzes Kouskova Lhota

Karolina Vítovcová

Podmalby na skle ve sbírkách Muzea Šumavy v Sušici, 1. část 169

Back-Painted Glass – Part One

Hinterglasmalerei im Böhmerwald (mit Schwerpunkt auf die Sammlung des Böhmerwaldmu-seums in Sušice/Schüttenhofen)

David Franta

Zápis snu např. Josefa Franty Šumavského jako artefakt a objekt (ne)literární 187

Record of the dream of e.g. Josef Franta Šumavský as a (non) literary artefact and object

Eine Interpretation des Traumeintrags von Josef Franta Šumavský

Jan Lhoták

Ve stínu slavnějšího bratra. Jan Scheinost a jeho neúspěšný pokus o zřízení druhé sušické sirkárny v 50. letech 19. století 202

In the shadow of the more famous brother. Jan Scheinost and his unsuccessful attempt to set up a second match-factory in the 1950s

Johann Scheinost (1812–1859) und seine nicht gelungenen Versuche um eine Einrichtung der Zündholzfabrik in Sušice/Schüttenhofen in den 1950er Jahre

Karel Čížek

Největší příspěvek ke květeně Klatovska z konce 19. století (ONDRÁK 1891) 216

The greatest contribution to the flora of Klatovy from the end of the 19th century (ONDRÁK 1891)

Ein bedeutender Beitrag zur Blumenforschung von dem Professoren Ondrák (1843–1908)

Patrik Keller

Vojtěch Martínek – poslední městský strážník kasejovický 236

Vojtěch Martínek - the last municipal police officer of Kasejovice

Vojtěch (Adalbert) Martínek – der letzte Stadtwächter in Kasejovice

Marie Mírková – Jakub Mírka (edd.)

Aleš Avenarius (1885–1963): Ze starých vzpomínek Provozním lesním zaměstnancem v Čechách 245

Aleš Avenarius (1885–1963): From the Ancient Memories. Operational forest employee in Bohemia

Aleš Avenarius (1865–1963): Aus den alten Memoiren Der Forstbetriebsangestellte in Böhmen

Jitka Kurcová

Klatovský okrašlovací spolek – historie a současnost 262

The Beautification Association in the town of Klatovy, past and future

Der Klattauer Verein für Stadtverzierung

Jan Jirák

Každodennost prvních májových dnů na Klatovsku na konci války (1.–5. květen 1945) 294

Everydayness of the first days of May in Klatovy at the end of the war (May 1–5, 1945)

Das Alltagsleben am Kriegsende im Klattauer Landkreis (vom 1. bis zum 5. Mai 1945)

Karel Řeháček

Zánik patronátních vztahů k církevním objektům na Klatovsku po roce 1945 312

Decline of patronage relations to ecclesiastical premises in Klatovy region after 1945

Zur Frage der Entwicklung und des Aufhebens des Patronatsrechts

Marcel Fišer

Sdružení pošumavských výtvarných umělců (1946–1948) 321

Association of Šumava Fine Artists (1946–1948)

Böhmerwaldverein der bildenden Künstler – die veranstalten Ausstellungen, sowie die (un)bekanntesten Teilnehmer

Renata Chroustová, Výběrová bibliografie s regionální tematikou za roky 2017–2018 332

Regional bibliography 2017–2018

Regionalbibliographie 2017–2018

Do sborníku přispěli 384

Authors of articles

Authoren der Beiträge

Figures and Coloured Plates 385

Beschriftungen 391